
Zápis č. 11/2022 ze zasedání AS PedF UK ze dne 24. 10. 2022 
UKPedF/601563/2022 
 
Přítomní: D. Greger, M. Linková, E. Ehler, P. Chalupský, L. Jakubcová Hajdušková, L. Květoňová, 
R. Listíková, J. Stará, J. Štípek, N. Vondrová, K. Mikule, A. Vychodilová, V. Vohlídková, 
D. Erbeková, A. Pešková, I. Vujovic, V. Martincová, A. Stropek 
 
Omluveni: M. Mikuláš, Š. Hanetšlegerová 
 
Nepřítomni: T. Dvořák 
 
Končící: T. Malimánek, O. Vasiljuk 
 
Hosté: M. Šafaříková, T. Bederka, M. Nedělka, A. Jančařík, A. Kucharská, P. Nečasová 
 
Program: 
1. Schválení programu 
2. Administrativa 
3. Volba místopředsedy z řad zaměstnanců AS a volba do studijní komise 
4. Návrh na úpravu čerpání Stipendijního fondu pro rok 2022 
5. Výše mezd na PedF UK 
6. Návrh změny OPAD 
7. Návrhy na adepty na udělení fakultních medailí při příležitosti Vánočního koncertu 
8. Možnost nominace pozorovatele za AS do výběrových řízení 
9. Různé 
 
1. Schválení programu 
 
AS PedF UK schvaluje program jednání v předloženém znění. (18-0-0) 
 
2. Administrativa 
 
AS PedF UK schvaluje zápis jednání AS PedF UK č. 9/2022. (18-0-0) 
 
Místopředseda AS K. Mikule ustanovuje studentskou oborovou radu pro Německý jazyk, 
Učitelství pro 1. stupeň a Francouzský jazyk a literatura.  
 
3. Volba místopředsedy z řad zaměstnanců AS a volba do studijní komise 
 
N. Vondrová nominuje J. Starou na místo místopředsedkyně, ta nominaci přijímá. 
Do studijní komise je nominována B. Matějková, která již není členkou AS. 
 
Výsledky tajné volby jsou následující:  
 
AS PedF UK ustanovuje J. Starou novou místopředsedkyní. (17-1-0) 
 
AS PedF UK ustanovuje B. Matějkovou členkou studijní komise. (14-1-3) 



 
4. Návrh na úpravu čerpání stipendijního fondu pro rok 2022 
Materiál, který projednala stipendijní komise, představuje T. Bederka. D. Greger navrhuje 
nenavyšovat příspěvky na prospěchové stipendium a místo toho zvýšit rezervu vzhledem 
k tomu, že v budoucnu hrozí nutnost dorovnávat výši stipendií u studentů doktorského studia 
(v souvislosti s avizovanými změnami, k nimž má dojít u doktorského studia ze strany MŠMT). 
Návrh podpořil i pan děkan a N. Vondrová. Členové AS hlasují s tímto výsledkem: 
 
AS PedF UK souhlasí s nenavyšováním prospěchového stipendia o 2 mil. Kč a navrhuje přesun 
2 mil. Kč do rezervy (14-0-4)  
 
J. Štípek otevírá diskusi ohledně finančních prostředků, které fakulta získává od studentů, kteří 
překročili maximální státem dotovanou dobu studia, a hradí si proto studium na fakultě sami 
formou semestrálních poplatků. Upozorňuje, že tyto příjmy ze zákona putují do stipendijního 
fondu, a tedy fakulta tyto studenty vzdělává zdarma. Navrhuje, aby AS přijal usnesení: 
 
Akademický senát Pedagogické fakulty Univerzity Karlovy vyzývá vládu, resp. Parlament ČR, 
aby iniciovaly, resp. přijaly příslušné legislativní úpravy vysokoškolského zákona, které by 
umožnily využít alespoň část finančních prostředků získaných za poplatky na studium, které 
jsou nyní povinně ze zákona vypláceny na stipendia, na pokrytí předpokládaných vyšších 
nákladů spojených zejm. s rostoucí cenou energií. 
 
Do diskuse se zapojuje více členů AS. Někteří členové AS vystupují na podporu návrhu 
(N. Vondrová, D.). V. Vohlídková upozorňuje, že bude hlasovat proti, protože je nutné zjišťovat 
důvody, proč k prodlužování studia dochází. N. Vondrová souhlasí a upozorňuje, že jde ale 
o dvě různé věci – diskuse se vede o odstranění nespravedlnosti vůči fakultě (náklady na režii 
a na výuku nejsou hrazeny ani MŠMT ani z poplatků za studium). Vyzývá spolu s D. Gregerem, 
aby stipendijní komise a studijní komise analyzovaly situaci (proč k prodlužování studia 
dochází) a připravily na některé zasedání AS podklady. Přítomné proděkanky pro studium 
upozorňují, že jsou k dispozici data, která by mohla pomoci situaci osvětlit. Řada studentů 
nastupuje na PedF již po neúspěšném studiu jinde a začnou platit poplatky brzy po začátku 
studia. 
 
N. Vondrová vrací diskusi zpět k návrhu J. Štípka. M. Nedělka vyjadřuje podivení, že nejdříve 
je navýšena rezerva stipendijního fondu pro možné budoucí navýšení stipendií doktorského 
studia a nyní se vede rozprava o tom, že by se měla část dát na jiné účely. N. Vondrová 
a J. Štípek upozorňují, že záměrem je dát fakultám možnost využít část prostředků poplatků 
za studium tam, kde je fakulta skutečně za dané studenty vynakládá, a že se nejedná 
o povinnost, ale jen o možnost. 
 
J. Štípek čte usnesení, o němž AS hlasuje: 
 
Akademický senát Pedagogické fakulty Univerzity Karlovy vyzývá MŠMT, resp. Parlament ČR, 
aby iniciovaly, resp. přijaly příslušné legislativní úpravy vysokoškolského zákona, které by 
umožnily využít alespoň část finančních prostředků, které jsou nyní povinně ze zákona 
vypláceny na stipendia, na pokrytí předpokládaných vyšších nákladů spojených zejm. 
s rostoucí cenou energií.  



Výsledek hlasování (8-5-5) 
 
Usnesení není přijato.  
 
5. Výše mezd na PedF UK – vývoj 
Senát byl s tímto bodem obeznámen. 
 
6. Návrh změny OPAD 
 
M. Nedělka návrh stručně představuje. D. Greger a N. Vondrová mu děkují. AS nemá žádné 
připomínky ke změnám OPAD.  
 
AS PedF bere na vědomí a podporuje návrh změny OPAD. (17-0-1) 
 
7. Návrhy na adepty na udělení fakultních medailí při příležitosti Vánočního koncertu 
 
Členové senátu mohou navrhovat své adepty z řad zaměstnanců fakulty na udělení fakultních 
medailí při příležitosti Vánočního koncertu 8. 12. 2022. Členové AS jsou žádáni, aby své 
případné návrhy zaslali N. Vondrové do čtvrtka do večera. Ta je zašle panu děkanovi.  
 
8. Možnost nominace pozorovatele za AS do výběrových řízení 
 
Jako pozorovatelé do výběrového řízení na docenta/docentku na Katedře tělesné výchovy jsou 
nominování K. Mikule a J. Stará. 
 
Jako pozorovatelka do výběrového řízení na akademické pracovníky na Katedře andragogiky a 
managementu vzdělávání je nominována D. Erbeková.  
 
9. Různé 
 
M. Nedělka informuje o ukončení platnosti disciplinární komise a nutnosti jmenovat novou. 
Pošle AS návrh. 
 
V. Vohlídková informuje přítomné o události Kulatý stůl, kterou organizuje AS UK, a vyzývá je 
k tomu, aby se i řad PedF UK někdo této události zúčastnil. Více informací poskytne přítomným 
e-mailem. 
 
Na závěr se A. Stropek hlásí k tomu, že po B. Matějkové přebírá zodpovědnost za vzhled 
a funkci webových stránek a e-mailové korespondence. 
 
Do stipendijní komise se hlásí D. Greger a N. Vondrová. N. Vondrová svolá zasedání stipendijní 
komise – je nutné, aby komise zvolila předsedkyni/předsedu. 
 
N. Vondrová přítomným děkuje a ukončuje zasedání. 
 
Zapsala: Světlana Fleischmannová 
Vidovala: N. Vondrová 


